
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 11. april 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 689
Vil ministeren redegøre for, hvor mange hollandske og danske trawlere der fisker i Øre
sund og Storebælt, hvor der skal være marine naturnationalparker – parker som er 
forsinkede? Ministeren har udtalt, at det er ministerens holdning, at det ”giver simpelthen 
ikke mening at åbne de marine naturnationalparker lige nu, og dagen efter kommer der 
en hollandsk eller dansk bundtrawler og hamrer igennem og smadrer bunden”. Hvordan 
hænger ministerens holdning sammen med, at eksempelvis Øresund har haft trawlforbud 
siden 1932? Der henvises til ministerens udtalelser til BT i artiklen "Heunicke igen ramt af 
kritik: Satte 40 millioner af til havmiljøparker – intet er sket", bt.dk, den 6. april 2024.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kristian Bøgsted (DD).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på kristian.boegsted@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand

1/1

Offentligt
MOF Alm.del - Spørgsmål 689

Miljø- og Fødevareudvalget 2023-24


